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אישים בחדשות

מועצת האוניברסיטה הפתוחה מינתה את נשיא בית המשפט העליון באנגליה, הלורד

וולף, לנגיד האוניברסיטה הפתוחה. הלורד וולף מחליף את הלורד מוזר שסיים את תפקידו

כנגיד האוניברסיטה.

הלורד וולף מכהן כנשיא בית המשפט העליון הבריטי משנת 2000  לאחר קריירה ארוכה

ומרשימה בתחום המשפט.

נוסף על התחום המשפטי, מעורב הלורד וולף בפעילות ציבורית עניפה בבריטניה. הוא

עמד בראש ועדות ציבוריות שטיפלו בנושאים שעל סדר היום, שימש כפרו נגיד

באוניברסיטת לונדון, כנשיאם של ארגונים ומוסדות שונים ופעל לטובת מטרות יהודיות.

הלורד וולף הוא חבר כבוד באקדמיה הבריטית וקיבל תוארי כבוד מכמה אוניברסיטאות

יוקרתיות ובהן אוניברסיטת לונדון ואוניברסיטת קיימבריג'.

אומרת גליה מאור, מנכ"לית בנק לאומי,
שהוכתרה כעמית כבוד של

האוניברסיטה הפתוחה

בטקס הענקת התארים האחרון, האוניברסיטה הפתוחה

העניקה תואר עמית כבוד לגליה מאור,  המנכ"ל הראשי

של בנק לאומי לישראל, על תרומתה לכלכלה ולמשק

בישראל, על פעילות ציבורית ענפה בכהנה כחברה בוועדות

ציבוריות שעל סדר היום הכלכלי ולקידום המשק הישראלי,

על פעילותה הציבורית לטובת הקהילה והחברה ולאות

תודה על פעילותה למען האוניברסיטה הפתוחה כחברה

בוועדת הכספים של מועצת האוניברסיטה. להלן דבריה

במעמד קבלת תואר עמית כבוד:

"האוניברסיטה הפתוחה היא אוניברסיטה אחרת - מוסד

להשכלה גבוהה ששעריו פתוחים בפני כל אדם, ללא

דרישות ותנאים מוקדמים. תוך שמירה על רמה אקדמית

גבוהה, פתיחות וגמישות בכל הקשור לקצב הלימוד ומקום

הלימוד, ופיתוח שיטות הוראה ייחודיות, מעניקה

האוניברסיטה הפתוחה הזדמנות שווה לכל. כך נפתחים

שעריה בפני צעירים, חיילים ותלמידי תיכון, אנשים שעדיין

במעגל העבודה לצד אוכלוסייה בוגרת המקבלת הזדמנות

שנייה לחזור ולהשתלב במעגל הלימודים, ואלפי תלמידים

רבים במאות ערים ברחבי העולם וברחבי חבר המדינות".

את המילים החמות האלה על האוניברסיטה הפתוחה אמרה

בראשית הקיץ המנכ"לית הוותיקה של בנק לאומי, גליה

מאור. היה זה בטקס שבו לא יכלה להסתיר את התרגשותה,

כאשר הוכתרה לבעלת "תואר לשם כבוד" מטעם

האוניברסיטה הפתוחה.

מאור לא חסכה בתיאור מרגש של יתרונות האוניברסיטה

הפתוחה על פני מוסדות אקדמיים אחרים:

"כל הפעילות הרחבה והענפה הזו מתקיימת תוך שמירה

על מסגרת תקציבית מוגדרת וללא גירעונות - תופעה

נדירה במחוזות ההשכלה הגבוהה - המעידה גם על גישה

עסקית אחראית ומקצועית".

מדינה חייבת לראות בחינוך - השקעה חיונית
בהתייחסה לקשר שבין כלכלה לחינוך, הטעימה המנכ"לית

נשיא בית המשפט העליון באנגליה, הלורד וולף
התמנה לנגיד האוניברסיטה הפתוחה

"האוניברסיטה
הפתוחה היא

אוניברסיטה אחרת"

פרופ' גרשון בן-שחר, נשיא האוניברסיטה הפתוחה מעניק תואר עמית כבוד לגליה מאור
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"כדי להעלות את
רמת החיים של

כלל האוכלוסייה
ולהקטין את

שיעור האבטלה -
יש להשביח את

רמת הידע
והמיומנות

באוכלוסייה כולה
ובאוכלוסייה

החלשה בפרט"

של בנק לאומי, כי "צמיחת המשק הישראלי מותנית בקיום,

שימור ופיתוח המשאב האנושי ומאגר המוחות. מדינת

ישראל לא התברכה באוצרות טבע רבים. הרוח, הכשרון,

הידע והחכמה, הם שהצעידו קדימה את כלכלת ישראל

על פני השנים והציבו אותנו במקום מכובד בעולם".

לדבריה, "בחינה של מקורות הצמיחה במשקים  בינלאומיים

מעלה כי הגידול בצמיחתם וברמת הפריון בהם קשור לגידול

ברמת ההשכלה. מדינה שרוצה לשמור על עליונותה

בתחומי ביטחון, כלכלה ומדע חייבת לראות בחינוך

ובהשכלה הגבוהה השקעה חיונית".

גליה מאור טענה גם כי ככל שרמת ההשכלה נמוכה יותר

הסיכויים למצוא עבודה קטנים וגדל הקושי לצאת ממעגל

האבטלה. לכן כדי להעלות את רמת החיים של כלל

האוכלוסייה ולהקטין את שיעור האבטלה יש להשביח את

רמת הידע והמיומנות באוכלוסייה בכלל ובאוכלוסייה

החלשה בפרט, אמרה מנכ"לית לאומי.

לאפשר גישה לשכבות רחבות לנתיבים קריטיים
לדבריה, הפערים בחברה הישראלית הלכו והעמיקו,

והאיומים מבית גדלו ומדאיגים לא פחות, ואולי אף יותר

מן האיום הביטחוני.

לדברי מנכ"לית בנק לאומי, לחינוך ולעסקים מכנה משותף:

"מחד גיסא, בזמן הקצר הם עלולים להגדיל את הפערים

החברתיים ואת אי השוויון בחלוקת ההכנסות, ומאידך גיסא

בזמן הארוך הם גורם מאזן חשוב ביצירת הזדמנויות לפרט

ושיפור רווחת החברה כולה".

גליה מאור התייחסה בדבריה גם למקום עבודתה:

"בלאומי, שיש לי הזכות הגדולה לנהל זה מספר שנים,

ד"ר נחמיאס הצטרף לאוניברסיטה הפתוחה בשנת 1984, לאחר שסיים את התואר השלישי

באוניברסיטת UWM בארה"ב. את לימודי התואר הראשון סיים באוניברסיטת תל-אביב,

ואת לימודי התואר השני (בהצטיינות) באוניברסיטה העברית.

את עיקר עבודתו הוא מקדיש בפיתוח קורסים, תכניות לימודים וכתיבת ספרי לימוד

בתחומי המימון והכלכלה. במרוצת השנים פותחו למעלה מ-40 תכניות לימודים לתואר

ראשון ועשרות קורסים בתחומי הכלכלה, הניהול, החשבונאות והנדסת תעשייה וניהול.

כן מוסדו אפיקי מעבר בתכניות כלכלה עם כל האוניברסיטאות. ספרו "תורת המימון -

ניהול פיננסי של גופים עיסקיים" משמש כספר הקורס במרבית תכניות הכלכלה ומנהל

עסקים באוניברסיטאות.

במהלך עבודתו באוניברסיטה הפתוחה ממלא ד"ר נחמיאס שורה של תפקידים, ביניהם:

חבר הוועדה לאישור תכניות לימודים, חבר הוועדה להכרה בלימודים קודמים, חבר ועדת

היגוי של לימודי החוץ ונאמן העובדים.  בתחילת שנות ה-90 היה ממייסדי תפנית - לימודי

התמחות והעשרה בניהול ושימש כמנהלה האקדמי הראשון. לפני כשנתיים ייסד את

MBA-והוא מכהן כראש התכנית. תכנית ה (MBA) תכנית לימודי התואר השני במנהל עסקים

מושתתת על יכולות מקוונות רבות עם קורסים מתוקשבים ומונה מאלפיים טודנטים.

ד"ר נחמיאס מומחה במימון חברות, כלכלה ניהולית ושוק ההון. בנוסף לפעילותו

באוניברסיטה הפתוחה  מכהן כדירקטור וחבר בוועדת השקעות בחברת "לאומי-פיא".

ד"ר אריה נחמיאס מונה לראש המחלקה
לניהול וכלכלה של האוניברסיטה הפתוחה

מאמינים כי על הקהילה העסקית ליטול חלק פעיל בעיצוב

המשק, הכלכלה והחברה.

בגישה זו מסייע לאומי לגופים רבים בתחומים שונים, וזה

שלוש שנים במסגרת - "לאומי אחרי - קרן המאה למען

דור המחר", מקים ומממן  מרכזי העשרה לנוער באזורי

מצוקה, כדי לסייע להם לרכוש השכלה, להצליח בשירותם

הצבאי, ולממש את הפוטנציאל הגלום בהם".

גליה מאור הוסיפה כי "השנה אף החלטנו להרחיב את

פעילות הפרויקט לטיפול במשפחות הנוער שאנו מלווים.

אני גאה לציין כי עובדי לאומי ביחידות השונות גם מעורבים

ותורמים מזמנם ומרצם בליווי פעילות "לאומי אחרי".

וכאן בא הקשר לאקדמיה: "גישה זו דומה לזו שמנחה את

האוניברסיטה הפתוחה - לאפשר גישה לשכבות רחבות

של הציבור לנתיבים קריטיים במסלולי החיים, ללא תנאים

מוקדמים, כדי ליצור מחר טוב יותר להם ולכולנו".

ובנימה אישית נדירה מסוגה של המנכ"לית, שממעטת

לדבר על עצמה, אמרה גליה מאור:

"איני יכולה להרשות לעצמי להיות מעורבת בפעילות

חברתית בהיקף שהייתי רוצה לעשות זאת. לי אישית, כמו

ללאומי, חשוב לשלב עסקים בעשייה חברתית. בחרתי

להשתלב בפעילות האוניברסיטה הפתוחה, משום שהיא

מעניקה הזדמנויות שוות למגזרים שונים שיש להם

פוטנציאל, כפי שבחרנו לעשות בפרויקט "לאומי אחרי".

ולסיום אמרה מנכ"לית הבנק וחברת נשיאות האוניברסיטה

הפתוחה: "אני משוכנעת כי הצלחת האוניברסיטה הפתוחה

ומערכת ההשכלה הגבוהה כולה, במימוש יעדיהם, יבטיחו

ישראל מתקדמת וחזקה יותר בעלת ערכים ראויים, ואשמח

להמשיך ולתרום לפעילות ברוכה זו".
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